
Op 9 december jl. stelde de VWB-fractie enkele vragen over het speeltuinenbeleid. Deze mail voorziet 
in de beantwoording. 
 
Vraag 1 – In de vergadering is een voorstel gedaan om ieder kind toegang te geven aan de 
speelplaatsen binnen onze gemeente. Doelend op kinderen van gezinnen die weinig te besteden 
hebben. 
Echter weet ik niet of er speeltuin verenigingen zijn die entree heffen? Dan wel betalende leden 
hebben? 
Is dat bekend? Zo ja welke zijn dat? 
Allereerst dient ingegaan te worden op het verenigingsrecht. Een speeltuinvereniging is bevoegd, heeft 
het recht om leden te werven en daarvoor een contributie vast te stellen. Zo ook dorpshuizen, 
sportverenigingen en cultuurverenigingen kunnen dat doen en doen dat ook in de praktijk. Het is ook aan 
de verenigingen om te bepalen of een toegangsprijs wordt gevraagd. Denk daarbij ook aan 
voetbalwedstrijden of een bijdrage voor een Open eettafel in een dorpshuis. Daar kan en wil een 
gemeente niets tegen doen.  
 
Een uitputtend overzicht van welke speeltuinvereniging een lidmaatschap kent en/of toegang heeft is er 
op dit moment niet. De vereniging Jeugdland kent een lidmaatschap van 11 euro per gezin. Er wordt 
geen toegang geheven, wel hangt in de speeltuin een bord met het verzoek aan niet-leden om 1 euro per 
spelend kind bij te dragen aan de speeltuinvereniging. Hiervoor is een brievenbus aanwezig. Tot enkele 
jaren terug werden niet-leden hierop ook nog actief aangesproken door bestuursleden. Dit gebeurt niet 
meer. Het is aan de bezoekers of ze deze euro al dan niet willen bijdragen. Niemand wordt weggestuurd. 
Je kan dus zeggen dat de bijdrage vrijwillig is. De Beerakker in Heukelum heeft een vergelijkbare 
werkwijze, leden betalen 10 euro per jaar. Niet-leden wordt gevraagd om een vrijwillige donatie.  
 
Vraag 2 – De wethouder heeft toezegging gedaan inclusie hoog in het vaandel te hebben tijdens de 
overleggen met de speeltuinen. En dit aan te kaarten/ mee te nemen bij speeltuinen die geld vragen 
voor toegang dan wel geld vragen aan leden. 
Begin 2021 worden er afspraken gemaakt met de speeltuinverenigingen en daar waar ze niet zijn met de 
dorpstafels etc. Inclusie zal tijdens deze gesprekken aan de orde komen. De centrale vraag is hoe 
inclusie bevorderd kan worden. Een lidmaatschap zou daarbij wel eens kunnen helpen omdat met dat 
geld de toegankelijkheid maar vooral de geschiktheid van speeltoestellen kan worden bevorderd. Of voor 
dat geld activiteiten worden georganiseerd gericht op bijzondere doelgroepen. Nogmaals, dat is aan de 
vereniging.    
Mocht er überhaupt ergens toegang worden geheven dan kan besproken worden in hoeverre dat een 
belemmering voor inclusie zou kunnen zijn.  

 


